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1 ALGEMEEN 
De voorzitter verwelkomt iedereen en legt uit dat expert Lieselotte Schoeters van het Agentschap 
Landbouw en Zeevisserij deze vergadering aanwezig is om het jaarlijks prestatieverslag voor te stellen. 
Verder zetelt Patricia De Clercq vanaf nu in het monitoringcomité als vertegenwoordiger van het 
Agentschap Landbouw en Zeevisserij in plaats van het Departement Landbouw en Visserij, en wordt Marijke 
van Schagen als vertegenwoordiger van de Europese Commissie vervangen door Marian Debonne. 

2 GOEDKEURING VAN HET VERSLAG VAN HET 
MONITORINGCOMITÉ VAN 27 NOVEMBER 2023 

VE_MC 
GLB-SP_20231127.pdf

 

Aan het ontwerpverslag dat met de agenda van deze vergadering verzonden werd, werd nog een laatste 
aanpassing gebracht op basis van een ontvangen opmerking van de vertegenwoordiger van de SERV. De 
voorzitter leest desbetreffende aanpassing op p. 6 voor:   

“De vertegenwoordiger van de SERV vraagt of dit ook geldt voor erosiegevoelige percelen 
erosiestroken. De voorzitter antwoordt dat de uitzondering niet geldt voor erosiestroken. Deze zijn 
namelijk in het najaar aangelegd.” 
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Hierna volgen er geen vragen of opmerkingen meer, waarna de voorzitter besluit dat het verslag van de 
vergadering van het monitoringcomité GLB-SP van 27 november 2023 is goedgekeurd. 

3 JAARLIJKS PRESTATIEVERSLAG – TER ADVIES 

APR_2023_20240129
.pdf

Presentatie APR 
2023_MC.pdf

 

Expert Lieselotte Schoeters legt het jaarlijks prestatieverslag (APR) van 2023 uit. Belangrijk hierbij is dat het 
APR ieder jaar opgesteld, ter advies voorgelegd aan het monitoringcomité, en ten slotte bij de Europese 
Commissie ingediend moet worden. Het APR omvat telkens de effectieve betalingen die plaatsvinden in het 
kader van het GLB-SP, en gebeurden in eenzelfde financieel jaar N dat telkens loopt van 16 oktober jaar N-1 
tot en met 15 oktober jaar N. APR 2023 wijkt hiervan af aangezien het GLB pas van start ging op 1 januari 
2023. In afgelopen financieel jaar (1 januari 2023 – 15 oktober 2023) zijn er enkel voorschotbetalingen 
gebeurd. Deze worden nog niet als effectieve betalingen beschouwd waaraan outputs gekoppeld kunnen 
worden. Dit maakt dat het APR van 2023 slechts bestaat uit een beperkt aantal cijfers. Gegevens omtrent 
output- en resultaatindicatoren en eenheidsbedragen kunnen pas gegeven worden zodra er een effectieve 
betaling plaatsvond.  

Na de uiteenzetting door Lieselotte, volgen er enkele vragen. 

De vertegenwoordiger van kabinet Jambon vraagt in welke mate zo een APR te vergelijken is met de 
Vlaamse begroting en of er bij de berekening van de bedragen voor investeringen ook rekening gehouden 
wordt met inflatie. De vertegenwoordiger van het Agentschap Landbouw en Zeevisserij antwoordt dat hier 
geen rekening mee gehouden wordt. De voorzitter en expert verduidelijken dat er voor heel de GLB-periode 
gewerkt wordt met bedragen die niet geïndexeerd worden. Er wordt dus gewerkt met vaste bedragen.  

De vertegenwoordiger van de SALV vraagt hoeveel aanvragen er zijn ingediend bij de investeringsdossiers, 
of er al een selectie is gebeurd, en wat de verhouding is tussen het aantal aanvragen en selecties.1 De 
vertegenwoordiger van het Vlaams Betaalorgaan antwoordt dat deze cijfers variëren voor bepaalde 
investeringsdossiers en dat deze ook nog niet definitief zijn. Zo legt de vertegenwoordiger uit dat wanneer 
een landbouwer een aanvraag doet voor investeringssteun voor een bepaald project en dit project door de 
beheerautoriteit GLB-SP vervolgens geselecteerd wordt, de start van de uitvoering van de investering 
binnen de 2,5 maanden na de blokperiode moet worden aangetoond door de landbouwer. Bij de eerste 
twee oproepen lag het percentage van de verhouding tussen het aantal aanvragen en gunningen tamelijk 
hoog. De exacte resultaten van de eerste twee oproepen zullen opgenomen worden in het verslag.2 De 
voorzitter wijst erop dat de periode van 2,5 maanden na de blokperiode nieuw is sinds de voorgaande GLB-
periode. Wanneer de landbouwer binnen deze 2,5 maanden zijn bewijs van uitvoering ingeeft en daarna 
zijn engagement intrekt, wordt zijn maximumbudget van € 300.000,00 voor de hele GLB-periode 
verminderd met het potentieel budget van zijn ingetrokken engagement.3 

Vervolgens vraagt de vertegenwoordiger van de Minaraad of er cijfers van en informatie over de specifieke 
VLIF-maatregelen beschikbaar zijn. De vertegenwoordiger van het Agentschap Landbouw en Zeevisserij stelt 
dat deze cijfers beschikbaar gesteld worden in het jaarlijks activiteitenverslag van het Vlaams 
landbouwinvesteringsfonds. Ook de vertegenwoordiger van de SALV zegt geïnteresseerd te zijn in deze 

 
1 N.v.d.r.: aanpassing op basis van ontvangen opmerking van de vertegenwoordiger van de SALV. 
2 N.v.d.r.: de gevraagde ontvankelijke en geselecteerde cijfers van de eerste twee oproepen: 
- 3.21 - VLIF productieve investeringen voor verdere verduurzaming op landbouwbedrijven: 9.243 ontvankelijke dossiers en 

2.890 hiervan zijn geselecteerd 
- 3.22 - VLIF productieve groene investeringen op landbouwbedrijven: 8.061 ontvankelijke dossiers en 8.029 hiervan zijn 

geselecteerd 
- 3.23 - VLIF productieve investeringen voor dierenwelzijn op landbouwbedrijven: 1.152 ontvankelijke dossiers en 826 hiervan 

zijn geselecteerd 
3 N.v.d.r.: aanpassing op basis van ontvangen opmerking van de vertegenwoordiger van het Vlaams Betaalorgaan. 
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informatie. De voorzitter verklaart bereid te zijn het verslag aan te reiken aan de leden van het 
monitoringcomité, zodra het is gepubliceerd op de website van het Agentschap Landbouw en Zeevisserij. 
Daarnaast zal via de resultaatindicatoren in de volgende jaarlijkse prestatieverslagen ook verduidelijkt 
worden welk percentage van de landbouwers investeringen doet rond klimaat, natuurlijke hulpbronnen en 
biodiversiteit (R.16, R.26 en R.32). 

Daaropvolgend vraagt de vertegenwoordiger van de Minaraad om uitleg over de timing van de uitvoering 
van de effectieve betalingen enerzijds en de verslaggeving hiervan anderzijds. De expert verduidelijkt dat 
de effectieve betaling voor een investering aan een landbouwer dient te gebeuren volgens de N+2-regel. De 
verslaggeving hiervan in het APR dient te gebeuren in het APR van het jaar waarin die effectieve betaling 
gebeurde. Dus alle effectieve betalingen die in het APR van jaar N opgenomen zijn, zijn gebeurd tussen 16 
oktober jaar N-1 en 15 oktober jaar N. Het APR van 2023 start uitzonderlijk pas op 1 januari aangezien dan 
het GLB ook pas van start is gegaan. De vertegenwoordiger van het Agentschap Landbouw en Zeevisserij 
beaamt dit en verduidelijkt dat de duurtijd voor het ontvangen van een effectieve betaling afhangt van 
project tot project. Na uitvoering van de investeringen en binnen de 2,5 jaar na de blokperiode moet er 
namelijk pas een betalingsaanvraag ingediend worden. Dit wordt bevestigd door de vertegenwoordiger van 
het Vlaams Betaalorgaan. Hierna vraagt de vertegenwoordiger van de SALV of dit betekent dat het 
monitoringcomité moet wachten op het APR van 2024 om de cijfers van de effectieve betalingen van de 
ecoregelingen te ontvangen. De voorzitter antwoordt dat dit voor sommige maatregelen het geval kan zijn, 
maar er verwacht wordt dat de cijfers van de effectieve betalingen van de hectaregebonden-maatregelen, 
waaronder ecoregelingen en beheerovereenkomsten, vroeger gekend zullen zijn. De voorzitter stelt dan ook 
voor deze cijfers te delen met het monitoringcomité zodra ze definitief zijn. De vertegenwoordiger van de 
SALV dankt voor het aanbod en vraagt of deze cijfers voor de zomer beschikbaar zullen zijn. De voorzitter 
confirmeert dat dit waarschijnlijk het geval zal zijn. De vertegenwoordiger van het Vlaams Betaalorgaan 
benadrukt dat er in het APR een koppeling wordt gemaakt tussen de geplande waarden en de gerealiseerde 
waarden op basis van de effectieve betalingen. Deze koppeling is belangrijk om het volledig plaatje te 
krijgen.  

De voorzitter vraagt of hij een gunstig advies van het monitoringcomité op dit agendapunt kan 
concluderen, en of het APR in zijn huidige vorm ingediend kan worden bij de Europese Commissie. De 
vertegenwoordiger van de Minaraad zegt zich te moeten onthouden, aangezien een aantal raadsleden van 
de Minaraad enkele bedenkingen hadden over de relevantie van het APR van dit jaar vanwege het gebrek 
aan concrete cijfers. De voorzitter antwoordt dat voorlopige cijfers van de verzamelaanvragen niet in het 
APR horen, aangezien ze niet definitief zijn. De vertegenwoordiger van de Minaraad begrijpt dit, maar 
benadrukt het belang om niet te wachten tot volgend APR om de cijfers te hebben zodat eventuele 
voorbereidingen op voorhand getroffen kunnen worden. Hieraan tegemoetkomend is de voorzitter bereid 
de definitieve cijfers te delen met het monitoringcomité zodra voorhanden. 

Tot slot besluit de voorzitter dat het monitoringcomité een gunstig advies verleent aan het APR. Afsluiten 
van dit agendapunt doet de voorzitter met te herhalen dat de definitieve cijfers gedeeld zullen worden 
zodra beschikbaar.  

4 VARIA 

4.1 Update wijzigingen GLB-SP 
Als variapunt geeft de voorzitter een update van de goedgekeurde wijzigingen aan het GLB-SP. De 
voorstellen hiervan kregen reeds een positief advies tijdens de vergadering van 20 september 2023, en de 
voortgang ervan werd behandeld op de vergadering van 27 november 2023. Deze wijzigingen werden eind 
vorig jaar goedgekeurd, zijn van toepassing in 2024, en staan gepubliceerd op de website van het 
Agentschap Landbouw en Zeevisserij. 

De vertegenwoordiger van kabinet Jambon vraagt of de uitvoering van het GLB-SP ook beïnvloed wordt 
door de 7/12ᵉ regeling in het verkiezingsjaar. De vertegenwoordiger van het Agentschap Landbouw en 
Zeevisserij antwoordt dat de toebedeling van Europese middelen hetzelfde blijft. De toebedeling van 
Vlaamse middelen wordt per begrotingsartikel bestudeerd en hierbij wordt de 7/12ᵉ regel gerespecteerd.   

https://lv.vlaanderen.be/beleid/landbouwbeleid-eu/gemeenschappelijk-landbouwbeleid-glb/2023-2027-algemeen-kader
https://lv.vlaanderen.be/beleid/landbouwbeleid-eu/gemeenschappelijk-landbouwbeleid-glb/2023-2027-algemeen-kader
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4.2 Evenementen Agentschap Landbouw en Zeevisserij 
De vertegenwoordiger van VLM merkt op dat er vanuit het Agentschap Landbouw en Zeevisserij twee 
evenementen georganiseerd worden in de maand februari en vraagt hierover extra informatie. 

De vertegenwoordiger van het Agentschap Landbouw en Zeevisserij legt uit dat beide evenementen kaderen 
in het Belgisch voorzitterschap van de Raad van de EU. Het eerstkomend evenement is een symposium over 
de toekomst van de landbouw. Het symposium vindt plaats op donderdag 1 februari en is gericht op high 
level EU stakeholders. Verschillende professoren zullen er lezingen geven. Hopelijk vergaren we hier 
relevante inbreng die gebruikt kan worden bij het opstellen van raadsconclusies. Het tweede evenement is 
een conferentie over het voorbereidingsproces van het GLB waarbij we de beheerautoriteiten GLB en DG 
AGRI samenbrengen. Het gaat hierbij om een technische conferentie. We hopen dat de uitkomsten van deze 
conferentie enkele elementen aanleveren die gebruikt kunnen worden bij de voorbereiding van het volgende 
GLB. Relevante resultaten kunnen gerapporteerd worden aan het monitoringcomité. 

De voorzitter wijst ook op het belang van de ‘strategic dialogue on the future of EU agriculture’ in het 
kader van het voorzitterschap. Dit is gezien de huidige situatie relevanter dan ooit. Langs onze kant zal er 
maximaal ingezet worden om een dialoog te bekomen. Vorige week is dit gestart op Europees niveau. 

De vertegenwoordigers in het monitoringcomité hebben verder geen vragen of variapunten meer. De 
voorzitter bedankt vervolgens iedereen voor hun aanwezigheid en input, en beëindigt de vergadering. 

 

 
 

 

 
 


